

## Referat Fællesbestyrelse den 21-10-2020

### Deltagere

Sebrina Laursen, Anja Kjelde Andersen, Tove Nørskov Johansen, Line Nørgaard Sørensen, Christina Toftgaard Andersen, Mathilde Lisby, Michael Søndergaard (Børnehuset), Solveig Strunck (skolen), Christina Obel Bennedsgaard, Lau Sørensen, Dorthe Steendahl Vestergaard

**Elevråd:** Gustav, Sidsel

**Afbud:** Line Nørgaard Sørensen, Michael Søndergaard, Elevråd

**Mødet afholdes på skolen kl. 17.00 – 20.00**

**Forplejning:** Tove

Punkt	Dagsorden m/kort beskrivelse	ODB	Referat	Tid
1.	<b>Godkendelse af referat fra 02092020</b> Kommentarer til dagsorden?		Referat godkendt	17.00- 17.05
2.	<b>Elevrådet</b>	<b>O</b>	Afbud fra elevrådet. Vi har delt elevrådet op i 2, så der nu er et mellemtrins elevråd og et overbygnings elevråd. Dette har vi gjort både pga Covid-19 men også for at give de mindste klasser mere taletid. Der har været møder med begge elevråd og der er blevet diskuteret corona, frikvarterer, mobiltelefoner og legeplads. Desuden har formand og næstformand været til fælles elevrådsmøde i Herning	17.05- 17.15
3.	<b>Vi mangler et medlem og der skal vælges en ny formand</b>		-Vi har ikke nogen suppleant, så der skal findes et nyt medlem. Medlemmet skal findes på skoledelen. Valgperioden er til sommeren 2022 -Anja Kjelde Andersen vælges som formand	17.15- 17.30
4.	<b>Nyt fra:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ledelsen <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Skole og SFO</li> <li>○ Børnehuset</li> </ul> </li> </ul>	<b>O</b>	<b>Skole:</b> -Der kommer en ny forebyggende socialrådgiver fra 1. november.	17.30- 17.45



	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Formanden</li> <li>• Samråd</li> <li>• Andre</li> </ul>	<p>-Vi skal samarbejde med Aulum-Hodsager omkring ordblindevejleder.</p> <p>-Eleverne skal være ude i frikvartererne. Dette betyder at de skal have tøj med der passer til vejret</p> <p>-Dorthe og Solveig skal afsted på seminar omkring den nye arbejdstidsaftale for lærerne.</p> <p>-SSP teamet har fortsat fokus på de unge i Haderup</p> <p>-Der er kommet lys og lyd på multibanen som lærerne kan åbne i skoletiden.</p> <p>-En del lærerfravær pga. Covid-19 tests</p> <p>-Indskrivning til 0 kl. er lige delt ud i dag. Indskrivning er elektronisk.</p> <p><b>Børnehus:</b></p> <p><i>-Underskuddet i år er dækket ind centralt fra, men de økonomiske problemer er ikke forsvundet og der vil derfor være et stort underskud igen i 2021. Derfor er der forberedt opsigelser til 2 medarbejdere. De bliver orienteret torsdag d. 22. oktober. Underskuddet skyldes et fald på 10 børn i børnehuset. Dette skyldes børn der er startet på skolen og at der ikke kommer nogle nye små.</i></p> <p><i>-Der er oprettet småbørnsgruppe og det går rigtig godt</i></p> <p><i>-Der har været afholdt et åbent hus-arrangement for nye vuggestuebørn</i></p> <p><i>-Feriepasning med børnehaven og SFO. Det gik godt med mellem 10 og 20 børn.</i></p> <p><i>-Der er startet en PA elev.</i></p> <p><i>-Sproggrupper er i gang og der skal oprettes en mere</i></p> <p><i>-Synlig rengøring er startet.</i></p> <p><i>-Aula er på vej i børnehuset.</i></p>	
--	--	---	--



			<p>-Der har været møde med 1-2kl forældre. Vi havde valgt at der måtte komme 2 fra hvert hjem. Nogle forældre er meget bekymrede for samlæsning og hvilke konsekvenser det kan have for eleverne og byen. Størstedelen af forældrene bakkede op om beslutningen om at samlæse. En stor del af forundringen gik på at når der var flere voksne på i timerne hvorfor så ikke bare dele klassen op. Men dette skyldes bl.a. at der er en skolepædagog, ekstra støtte og samlæsning på flere klassetrin hvor der så er flere lærere.</p>	
5.	<b>Høringsmaterialer Skolebestyrelsesvedtægter - høringssvar</b>	<b>O D B</b>	<p>-Sebrina og Anja laver udkast til høringssvar. Det skal være sendt ind inden 29 oktober.</p>	17.45- 18.05
6.	<b>Økonomi – herunder vil Sebrina også fortælle om sit møde med forvaltningen</b>	<b>O D</b>	<p>Det var et godt møde og der var god forståelse for økonomien. Samtidig var der også forståelse for at der skal være samlæsning når klasserne ikke er større.</p> <p>-Angående lønninger til ledere var det oppe at vende at man kan gøre det på en anden måde end 3 ledere. Vi ser det dog som et krav at der skal være 3 ledere på baggrund af den overenskomst der ligger. -Videre drøftelse</p>	18.05- 18.35
7.	<b>Skolemad. Som alle efterhånden ved, så stopper Kirja næste sommer. Hvad gør vi med skolemad?</b>	<b>O D B</b>	<p>-Drøftelse om hvad vi gør med skolemad fremadrettet. Hvem skal stå for det og hvad skal indholdet være?</p>	18.35- 18.50
8.	<b>Præsentation af principper Princip for skolemad (vedhæftes som bilag)</b>	<b>O D B</b>	<p>Princippet er revideret og revideres igen sommeren 2021</p>	18.50- 19.10



9.	<b>Kommende punkter</b>		<ul style="list-style-type: none"> <li>• <i>Politikker i Børnehus</i></li> <li>• <i>Åben skole</i></li> <li>• <i>Principper i skolen</i></li> <li>• <i>Årsplan</i></li> <li>• <i>Antimobbestrategi</i></li> </ul>	19.10- 19.15
10.	<b>Evt.</b>		<i>-Vi ser gerne at der kommer mere økonomi på møderne.</i>	19.15- 19.30
11.	<b>Næste ordinære møde</b>		<i>18-11-2020</i> <i>Forplejning: Ledelse</i>	

Referent Lau Sørensen

